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Protokół 

z posiedzenia Komisji Finansowo- Gospodarczej Rady Gminy Kwilcz 

odbytego w dniu 20 września 2023 r. w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Kwilczu 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Jolanta Kwiatkowska- Sokółka otworzyła  

o godz. 1600 posiedzenie Komisji Finansowo- Gospodarczej Rady Gminy Kwilcz, powitała 

obecnych na sali Wójta Gminy Kwilcz Pana Stanisława Mannka, Skarbnika Gminy Panią 

Renatę Sokółkę, sołtysów, radnych oraz pracowników Urzędu. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Na podstawie listy obecności prowadząca stwierdziła prawomocność posiedzenia,  

obecnych 5 członków komisji.  

Następnie Przewodnicząca Komisji poinformowała, że protokół z poprzedniego posiedzenia 

został dostarczony radnym drogą elektroniczną.  

Uwag do protokołu nie zgłoszono,  protokół przyjęto przez aklamację.  

 

Prowadząca zmieniła kolejność punktów posiedzenia na prośbę Pana Wójta i przedstawiła 

porządek obrad po zmianie. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Omówienie projektów uchwał. 

3. Omówienie stawek podatków i opłat lokalnych na rok 2024. 

4. Sprawy bieżące. 

5. Zakończenie obrad. 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

Zawiadomienie o zwołaniu posiedzenia stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 2. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dofinansowania usuwania folii  

rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej przy udziale Narodowego 



Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na terenie Gminy Kwilcz  

w roku 2023. 

P. Wójt poinformował, że Gmina Kwilcz otrzymała dofinansowanie w wysokości 15 tys. zł  

z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na usuwanie folii 

rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej. Całość zadania jest 

planowana na kwotę 16.200,00 zł. W związku z tym wkład własny wynosi 1.200,00 zł. Dla 

uchwalenia regulaminu konieczne jest uzyskanie opinii Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji 

i Konsumentów oraz Ministra właściwego do spraw rolnictwa i rozwoju wsi. Obydwie opinie 

wpłynęły do Urzędu w drugiej połowie sierpnia. Dodał, że regulamin jest taki sam jak w roku 

ubiegłym.  

P. Nowak zapytała czy osoba, która jest podatnikiem w Gminie Kwilcz, ale mieszka poza nią 

może złożyć wniosek; 

P. Skarbnik odpowiedziała, że wniosek mogą złożyć podatnicy podatku rolnego mający 

siedzibę na terenie Gminy Kwilcz. 

Innych zapytań nie zgłoszono.  

Prowadząca projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dofinansowania usuwania folii 

rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej przy udziale Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na terenie Gminy Kwilcz  

w roku 2023 poddała zaopiniowaniu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

5 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując 

głosowanie prowadząca stwierdziła, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług  

w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

P. Wójt wyjaśnił, że po kontroli przeprowadzonej przez Urząd Wojewódzki wskazano 

konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały.  

Zapytań nie zgłoszono.  

Prowadząca projekt uchwały w sprawie udzielenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego poddała zaopiniowaniu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

5 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując 

głosowanie prowadząca stwierdziła, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

Ad. 3. 

P. Mniszek przedstawiła i omówiła dane w sprawie planowanych na 2024 rok stawek podatku 

od nieruchomości.  

Tabela- podatek od nieruchomości- planowanie na 2024 rok stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu.  



P. Mniszek poinformowała, że wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w pierwszym 

półroczu 2023 roku w stosunku do pierwszego półrocza 2022 roku wzrósł o 15%. Na tej 

podstawie stawki podatkowe maksymalne również wzrastają o 15%. Po analizie sytuacji  

w Gminie Kwilcz proponuje się wzrost stawki na przyszły rok o 10%. Dodała, że przewidywane 

wpływy zmieniają się w ciągu roku w związku z powiększaniem powierzchni gruntów 

rozwijających się działalności. Wyjaśniła w jakim stopniu zmieni się wysokość podatku dla 

przeciętnego podatnika Gminy Kwilcz przy wzroście stawki o 10%. Poza wysokościami stawek 

uchwała nie zmienia się. Zwolnienia z podatku pozostają takie same jak w roku ubiegłym. 

Porównała jak sytuacja przedstawia się w sąsiednich gminach. Niektóre z samorządów są 

jeszcze w trakcie przygotowywania. Natomiast Gmina Międzychód ma już uchwalone 

maksymalne stawki. Udzieliła informacji, że im więcej ulg się udziela, tym mniej subwencji 

się otrzymuje.  

P. Wójt zwrócił uwagę, że nawet jeśli Gmina Kwilcz podniesie stawki o 15% to i tak nie będzie 

to maksymalna kwota, która jest określona w Ustawie.  

P. Mniszek potwierdziła, że wzrost stawki jest w stosunku, do tej obowiązującej już w Gminie 

Kwilcz. Jest zdania, że stawki należy podnosić. Jeśli jest tendencja wzrostowa uzależniona od 

wskaźnika wzrostu cen to stawki również powinny być co roku o pewien poziom  

podwyższane. W przeciwnym razie w końcu dojdzie do sytuacji gdzie podwyżka będzie  

konieczna i gwałtowna.  

P. Korpik przypomniał, że w zeszłym roku średnia podwyżka stawek podatków wynosiła 12%. 

Wówczas był to „cios” dla podatników. Dodał, że odstąpiono już od uchwały o polityce 

podatkowej. Uważa, że zaproponowane na ten moment 10% jest w miarę właściwe. Nie 

powoduje gwałtownego wzrostu kwot, a jednocześnie utrzymuje dochody Gminy na 

odpowiednim poziomie. Dzięki temu też, przyszła kadencja uchwalając stawki podatków  

w następnym roku nie będzie miała sytuacji kryzysowej. Wzrosty w różnych dziedzinach są 

powiązane ze sobą. Zauważył, że są tacy mieszkańcy, którzy przy swoich posesjach utrzymują 

porządek na nieruchomościach gminnych. Warto takie sprawy zauważyć i spowodować dla 

tych osób ulgę w podatkach. Natomiast na pewno jest to bardzo skomplikowane pod względem 

przygotowania wyliczeń tego podatku. Być może uda się jednak znaleźć inne rozwiązanie, aby 

w jakiś sposób docenić i podziękować takim mieszkańcom.  

P. Wójt udzielił informacji, że podatek od środków transportowych nie był podwyższany od 

2018 roku. Należy jednak od tej polityki odejść. Czas pokazał, że nie miało to żadnego wpływu 

na to co działo się na terenie naszej Gminy. Mimo wszystko są firmy, które odeszły.  

P. Mniszek dodała, że pomimo tego, że odchodzą, jest tendencja wzrostowa. Poinformowała, 

że dla mieszkań w blokach podatek nie wzrośnie zbyt wiele. Decydujące w tej kwestii są 

budynki gospodarcze i udział w gruncie. Wyjaśniła, że na duży wzrost podatku w zeszłym roku 

miała wpływ nie tylko uchwalona stawka, ale przede wszystkim zmiany w ewidencji gruntów. 

Nie wiadomo co było podstawą zaliczenia niektórych gruntów w postaci ogródków do terenów 

mieszalnych z wcześniejszych rolnych. Trudno jest znaleźć wspólny mianownik dla działań 

geodezyjnych. Wskazała, że stawki podatku od środków transportowych, podatku  

leśnego i rolnego będą znane dopiero w październiku. Opłata targowa i miejscowa pozostaną 

na tym samym poziomie.  

P. Korpik stwierdził, że niektóre kwestie geodezyjne budzą pewne kontrowersje. Zapytał czy 

nie ma instytucji, która odpowiedziałaby nam na pytanie dlaczego tak jest; 



P. Mniszek odpowiedziała, że można zwrócić się z takim pismem do Głównego Inspektora 

Geodezyjnego w Warszawie.  

P. Korpik powiedział, że warto takie pismo wystosować. Zwrócił uwagę, że być może Rada 

uchwalając plany miejscowe zawiera zapisy, które powodują takie właśnie rozdziały  

w kwalifikacji gruntów do odpowiednich grup.  

P. Mniszek wskazała, że wpływ na to mają też zmieniające się przepisy o ewidencji  

gruntów i budynków. W konsekwencji wpływy z podatków są uszczuplone. Jako przykład 

podała działki rekreacyjne w Prusimiu, których właściciele są zwolnieni z podatku, ponieważ 

jest to grunt rolny V klasy.  

P. Korpik zauważył, po przeanalizowaniu sytuacji, że budżet przyszłoroczny nie będzie zły. 

Chciałby zawnioskować o zorganizowanie w przyszłym roku Dni Ziemi Kwileckiej. Być może 

uda się zaangażować nasze miejscowe organizacje.  

P. Wójt dodał, że zawsze bardzo chce, aby Dni Kwilcza się odbyły. Przypomniał, że Fundusz 

Sołecki w przyszłym roku to kwota ponad 500 tys. zł. Na każdym zebraniu wiejskim jest mowa 

o 10% podwyżce dla opiekunów świetlic. W związku z tym nie da się przeznaczyć dodatkowej 

kwoty z podatku. Trzeba gdzieś indziej szukać tych środków. Wzrasta też najniższe 

wynagrodzenie. Nikt nie pyta się samorządów skąd wygospodarują na te cele pieniądze. 

Prywatne firmy mogą zwiększyć cenę swoich usług. Samorządy nie mają takiej możliwości.  

P. Korpik zaznaczył, że jest świadomy trudności z wygospodarowaniem środków. Na tym 

jednak polega budżetowanie. Bardzo prosi o takie zachowanie. 

P. Wójt zapewnił, że również dąży do tego, aby Dni Ziemi Kwileckiej się odbyły.  

P. Kwiatkowska- Sokółka przypomniała, że zawsze przy okazji Dni Ziemi Kwileckiej 

obchodzone były dożynki. Zwróciła uwagę, że tegoroczne dożynki były wstydem. Nie pojawił 

się na nich żaden przedstawiciel Urzędu.  

P. Królak zaproponował, aby podatek od nieruchomości zwiększyć o 5% a nie 10%. Pojawiają 

się głosy społeczeństwa, że w ubiegłym roku stawki podatków dość mocno się zwiększyły.  

P. Korpik wyraził opinię, że jest przeciwny temu wnioskowi. Uważa, że 10% jest pewnego 

rodzaju wypośrodkowaniem. Warto brać pod uwagę wszystkie zdarzenia gospodarcze  

w naszym kraju. Jest zdania, że jest to zbyt duże obniżenie w stosunku do tego co się zdarzyło 

jeśli chodzi o rozporządzenie ministerialne. Nie powinno się przechodzić z jednej skrajności  

w drugą.  

P. Królak dodał, że społeczeństwo nie zastanawia się kto podnosi podatki. Zazwyczaj zwracają 

uwagę na władze lokalne.  

P. Wójt wskazał, że jeśli teraz podwyższymy o 5% to za rok o tym czasie może mieć miejsce 

gwałtowna podwyżka i w ten sposób wyrządzimy krzywdę społeczeństwu.  

P. Skarbnik przypomniała, że w zeszłym roku największy wpływ na wzrost podatków miało 

nie podniesienie stawek, a zmiany geodezyjne.  

P. Mniszek zaznaczyła, że 10% wzrostu dotyczy naszych stawek. Przeliczając stawkę 

maksymalną, która ogłosił Minister jest to już 8%.  

P. Lehmann zauważył, że każdy z nas oswoił się już z tematem inflacji. W tabeli jest 

przedstawione ile więcej zapłaci przeciętny mieszkaniec. Uważa, że nie są to duże kwoty. Jest 

przeciwny podwyżce 5%. Zapytał co kryje się pod pojęciem budowle; 



P. Mniszek odpowiedziała, że budowle podlegają opodatkowaniu tylko jeśli są związane  

z prowadzeniem działalności gospodarczej. Budowlą jest to co nie jest budynkiem, czyli na 

przykład wiatraki, panele fotowoltaiczne itp. 

Innych zapytań nie zgłoszono.  

Prowadząca projekt uchwały w  sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości i zwolnień 

z podatku od nieruchomości poddała zaopiniowaniu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

4 radnych, przeciw głosował: 1 radny, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując 

głosowanie prowadząca stwierdziła, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

P. Kwiatkowska- Sokółka zapytała czy osoby, które chcą wynająć świetlice mogą korzystać  

z własnego opału; 

P. Wójt odpowiedział, że raczej nie powinno się tego brać pod uwagę. W świetlicach są różne 

źródła opału, nie w każdej jest możliwość korzystania z własnego.  

P. Raczyńska przypomniała, że była mowa o nie używaniu własnego opału. Poza tym jest to 

kwestia trudna do zweryfikowania.  

O godzinie 1650 obrady opuścił P. Wójt.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

Skarbnik Gminy przedstawiła szczegółowe uzasadnienie do zmian budżetowych: 

Zwiększenie planu dochodów w budżecie Gminy Kwilcz o kwotę 1.957.050,97 zł, czyli 

z kwoty 39.606.948,61 zł do kwoty 41.563.999,58 zł, w tym: 

• Plan dochodów w dziale 630 zwiększa się o kwotę 3.800,00 zł w związku z analizą 

wykonania planu dochodów i wyższymi wpływami z tytułu dochodów  

z najmu i dzierżawy bazy harcerskiej i pola namiotowego w Prusimiu, 

• Plan dochodów w dziale 750 zwiększa się o kwotę 2.400,00 zł w związku analizą 

wykonania planu dochodów i wpływami z tytułu opłat związanych z wynajmem 

pomieszczenia biurowego przez WODR oraz wynagrodzenie płatnika składek ZUS oraz 

kwoty podatków (zaliczek) pobranych przez płatników na rzecz budżetu państwa, 

• Plan dochodów w dziale 756 zwiększa się o kwotę 28.842,27 zł w związku z: 

⎯ analizą wykonania planu dochodów i wyższymi wpływami niż planowano  

z tytułu podatku od czynności cywilnoprawnych od osób fizycznych– kwota 

7.622,31 zł, 

⎯ analizą wykonania planu dochodów i wyższymi wpływami niż planowano  

z tytułu opłaty skarbowej – kwota 4.200,00 zł, 

⎯ wpływem opłaty od napojów alkoholowych z urzędów skarbowych na 

podstawie przepisów art. 92 ust. 11 i 21 ustawy z dnia 26 października 1982 r. 

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi– kwota 

16.659,96 zł, 



⎯ wpływem opłaty za wydanie zaświadczeń na mocy przepisów ustawy  

z dnia 16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie zbiorowym– kwota  

360,00 zł, 

• Plan dochodów w dziale 758 zwiększa się o kwotę 1.919.041,00 zł w związku z: 

⎯ pismem Ministra Finansów Nr ST3.4751.2.8.2023.4g z dnia 28 sierpnia 2023 r. 

w sprawie przyznania Gminie Kwilcz na rok 2023 środków na zwiększenie 

odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla nauczycieli w roku 2023 

ze środków części oświatowej subwencji ogólnej – kwota 15.670,00 zł 

(758/75801/2920), 

⎯ pismem Ministra Finansów Nr ST3.4751.1.9.2023 z dnia 18 sierpnia 2023 r.  

w sprawie przyznania w 2023 roku dodatkowych środków z tytułu uzupełnienia 

subwencji ogólnej– kwota 1.903.371,00 zł (758/75802/2750), 

• Plan dochodów w dziale 852 zwiększa się o kwotę 2.967,70 zł w związku z wpływem 

środków na wyodrębniony rachunek bankowy dnia 07.09.2023 r. na realizację wypłat 

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 refundacji podatku VAT dla odbiorców paliw 

gazowych wprowadzonego ustawą z dnia 15 grudnia 2022 r. o szczególnej ochronie 

niektórych odbiorców paliw gazowych w 2023 r. w związku z sytuacją na rynku gazu 

(Dz.U. z 2022 r., poz. 2687, ze zm.). 

Zmniejszenie planu dochodów w budżecie Gminy Kwilcz o kwotę 14.280,00 zł, czyli 

z kwoty 41.563.999,58 zł do kwoty 41.549.719,58 zł, w tym: 

• Plan dochodów w dziale 853 zmniejsza się o kwotę 14.280,00 zł celem dostosowania 

planu do faktycznych potrzeb środków na wypłatę dodatku elektrycznego na mocy 

ustawy z dnia 7 października 2022 r. o szczególnych rozwiązaniach służących ochronie 

odbiorców energii elektrycznej w 2023 roku w związku z sytuacją na rynku energii 

elektrycznej (Dz. U. poz. 2127). 

Zwiększenie planu wydatków w budżecie Gminy Kwilcz o kwotę 53.679,97 zł, czyli 

z kwoty 46.046.661,49 zł do kwoty 46.100.341,46 zł, w tym: 

• Plan wydatków w dziale 801 zwiększa się o kwotę 33.692,31 zł w związku ze zmianą 

przepisów ustawy z dnia 4 marca 1994 r. o zakładowym funduszu socjalnym oraz 

ustawy z dnia 7 lipca 2023 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach służących 

realizacji ustawy budżetowej na rok 2023 oraz niektórych innych ustaw oraz 

obowiązkiem zwiększenia odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla 

pracowników (SP Lubosz kwota 9.457,00 zł: 801/80101/4440 kwota 6.201,00 zł, 

801/80103/4440 kwota 1.742,00 zł, 801/80107/4440 kwota 813,00 zł, 801/80148/4440 

kwota 430,00 zł, 801/80149/4440 kwota 271,00 zł; SP Kwilcz kwota 13.577,31 zł: 

801/80101/4440 kwota 11.865,17 zł, 801/80103/4440 kwota 270,93 zł, 801/80107/4440 

kwota 812,78 zł, 801/80148/4440 kwota 628,43 zł; Przedszkole „Pod Topolą” Kwilcz 

kwota 10.658,00 zł: 801/80104/4440 kwota 10.658,00 zł), 

• Plan wydatków w dziale 851 zwiększa się o kwotę 16.659,96 zł w związku  

z przekazaniem opłaty od napojów alkoholowych z urzędów skarbowych na podstawie 



przepisów art. 92 ust. 11 i 21 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu  

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi z przeznaczeniem na działania mające 

na celu realizację lokalnej międzysektorowej polityki przeciwdziałania negatywnym 

skutkom spożywania alkoholu, w tym na usługi remontowe Punktu Konsultacyjnego, 

• Plan wydatków w dziale 852 zwiększa się o kwotę 2.967,70 zł w związku z wpływem 

środków na realizację wypłat z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 refundacji 

podatku VAT dla odbiorców paliw gazowych wprowadzonego ustawą z dnia 15 grudnia 

2022 r. o szczególnej ochronie niektórych odbiorców paliw gazowych w 2023 r.  

w związku z sytuacją na rynku gazu (Dz.U. z 2022 r., poz. 2687, ze zm.), w tym: na 

wypłatę świadczeń refundacji podatku VAT oraz na koszty obsługi zadania  

w wysokości 2% łącznej kwoty środków wypłaconych w gminie na koszty usług 

bankowych, 

• Plan wydatków w dziale 900 zwiększa się o kwotę 360,00 zł w związku z wpływem 

opłaty za wydanie zaświadczeń na mocy przepisów ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r.  

o publicznym transporcie zbiorowym i obowiązkiem ustawowym przeznaczenia opłaty 

na utrzymanie przystanków komunikacyjnych, w tym: na zakup materiałów 

niezbędnych do naprawy, remontu i wyposażenia wiat przystankowych. 

Zmniejszenie planu wydatków w budżecie Gminy Kwilcz o kwotę 14.280,00 zł, czyli 

z kwoty 46.100.341,46 zł do kwoty 46.086.061,46 zł, w tym: 

• Plan wydatków w dziale 853 zmniejsza się o kwotę 14.280,00 zł celem dostosowania 

planu do faktycznych potrzeb w związku z realizacją zadań wypłat dodatku 

elektrycznego wynikającego z ustawy z dnia 7 października 2022 r. o szczególnych 

rozwiązaniach służących ochronie odbiorców energii elektrycznej w 2023 roku  

w związku z sytuacją na rynku energii elektrycznej wraz z kosztami obsługi zadania  

w wysokości 2% (Dz. U. poz. 2127). 

Celem prawidłowej realizacji budżetu wprowadzono zmiany w planie wydatków polegające 

na przeniesieniach pomiędzy paragrafami: 

• 853/85395/4210/4300 przeniesienie środków związanych z obsługą zadania dodatku 

węglowego w związku z mniejszymi kosztami prowizji bankowych z przeznaczeniem 

na zakup materiałów biurowych – kwota 90,00 zł, 

• 853/85395/4210/4300 przeniesienie środków związanych z obsługą zadania dodatku 

elektrycznego w związku z mniejszymi kosztami prowizji bankowych  

z przeznaczeniem na zakup materiałów biurowych – kwota 6,83 zł. 

Zmniejsza się kwotę przychodów o kwotę 1.903.371,00 zł, czyli z kwoty 7.309.712,88 zł 

do kwoty 5.406.341,88 zł w tym: 

• zmniejszenie § 950 Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy 

o kwotę 1.903.371,00 zł z kwoty 2.484.000,00 zł do kwoty 580.629,00 zł. 



Dokonanie zmian w planie wydatków inwestycyjnych Gminy Kwilcz na 2023 rok 

polegających na zmianie nazwy zadania: 

• dział 600, rozdział 60017, paragraf 6050, zmiana nazwy zadania „Remont ulicy 

Wąskiej w Luboszu” na prawidłową nazwę zadania „Modernizacja ulicy Wąskiej 

w Luboszu”, 

• dział 600, rozdział 60017, paragraf 6050, zmiana nazwy zadania „Remont ulicy 

Międzychodzkiej w Kwilczu” na prawidłową nazwę zadania „Modernizacja ulicy 

Międzychodzkiej w Kwilczu”, 

• dział 750, rozdział 75023, paragraf 6050, zmiana nazwy zadania „Remont schodów 

wejściowych do budynku Urzędu Gminy” na prawidłową nazwę zadania 

„Modernizacja schodów wejściowych do budynku Urzędu Gminy”. 

P. Korpik zapytał o różnicę między przyznanymi pieniędzmi na oświatę a kosztami, które 

ponosimy, czyli 15 tys. zł na 33 tys. zł; 

P. Skarbnik odpowiedziała, że Ministerstwo dało środki tylko i wyłącznie na nauczycieli,  

a zwiększyło dla wszystkich, czyli również dla obsługi i administracji. Część środków dla 

nauczycieli pochodzi z subwencji oświatowej. Pod uwagę brany jest stan na dzień 30 września 

2022r., a jak wiadomo nauczycieli przybywa. Niektórzy przebywają na urlopach zdrowotnych. 

Podsumowała, że otrzymaliśmy 15 tys. zł w sytuacji gdzie potrzebne są 33 tys. zł. Nie jest to 

nawet połowa środków.  

P. Korpik zauważył, że podczas rozpoczęcia roku szkolnego w Szkole Podstawowej w Kwilczu 

mowa była o mniejszej ilości oddziałów. Podczas gdy nauczycieli jest tyle samo, a nawet 

przybywa, ponieważ są zatrudnieni za tych, którzy przebywają na urlopach zdrowotnych.  

W ten sposób oświata zawsze będzie nas drogo kosztowała. Ważne jednak żeby z takiego 

systemu zatrudnienia i przekazywania wiedzy były efekty. Zwrócił uwagę, że są mieszkańcy, 

których niepełnosprawne dzieci funkcjonują w szkole. W budżecie oświatowym są zawarte 

konkretne, osobne środki na to żeby zajęcia były prowadzone z tymi dziećmi. Tymczasem 

rodzice nie zauważają żeby takie zajęcia się odbywały. Z tego wynika, że pieniądze te się 

„rozchodzą” na wszystko, nie są ukierunkowane. Dodał, że nie potrafi do końca ocenić czy 

sytuacje takie faktycznie mają miejsce. W corocznych sprawozdaniach szkół na pewno 

znajdziemy wyszczególnione te konkretne środki. Te kwestie powinny być realizowane. 

Poprosił o odpowiedź w tej sprawie. Przypomniał o sytuacji, gdzie była mowa o zmniejszeniu 

pojemności napojów alkoholowych. W ten sposób naród rozpił się jeszcze mocniej. Jest zdania, 

że prawie żadne działania ustawowe Państwa oraz nasze miejscowe nie likwidują negatywnych 

skutków spożywania alkoholu. Pieniądze są wydawane na coś co nie daje efektu. Gdyby można 

było je spożytkować na inne cele w budżecie Gminy na pewno by się te cele znalazły. 

Próbujemy walczyć z alkoholizmem, a tak naprawdę nie walczymy. Nawiązał do wpływu  

1,9 mln zł z uzupełniania subwencji. Zaznaczył, że inne samorządy również dostają to 

wyrównanie. Jest to skutek tego, że utraciliśmy pewne dochody poprzez działania rządowe. 

Zaproponował, aby radni także zawnioskowali pewne kwestie w sprawie wydatków 

przyszłorocznych z nadwyżki budżetowej.  



Innych zapytań nie zgłoszono.  

Prowadząca projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. poddała 

zaopiniowaniu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

5 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując 

głosowanie prowadząca stwierdziła, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia WPF. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zgodnie ze zmianami w budżecie dokonano następujących 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kwilcz: 

• Dochody ogółem zwiększono o 3 933 449,39 zł, z czego dochody bieżące zwiększono 

o 3 932 449,39 zł, a dochody majątkowe zwiększono o 1 000,00 zł. 

• Wydatki ogółem zwiększono o 2 030 078,39 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono  

o 2 288 480,85 zł, a wydatki majątkowe zmniejszono o 258 402,46 zł.  

• Wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach wynosi -4 536 341,88 zł. 

P. Korpik zwrócił uwagę, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Kwilcz dotyczy lat  

2023- 2029. Jest to raptem 6 lat. Niektóre samorządy w swoich WPF mają lata obejmujące 

nawet 2050 rok. Nasza sytuacja jest wynikiem polityki finansowej Pana Wójta z Panią 

Skarbnik, gdzie stara się unikać zaciągania kredytów. Osobiście uważa, że niewielkie kredyty 

mogłyby zostać zaciągnięte, ponieważ mamy zdolność kredytową. Wówczas drobne zadania 

dla naszego społeczeństwa mogłyby zostać wykonane.  

P. Skarbnik poinformowała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa musi dotyczyć minimum 

trzech lat. Gmina Kwilcz miała WPF do 2028 roku, jednak w związku z budową przedszkola 

wydłużyła się o rok.  

Innych zapytań nie zgłoszono.  

Prowadząca projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia WPF poddała 

zaopiniowaniu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

5 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując 

głosowanie prowadząca stwierdziła, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

Ad. 4. 

Prowadząca poinformowała o zaplanowanej na dzień 27 września 2023 r. na godz. 1600 LII sesji 

Rady Gminy Kwilcz.  

P. Kwiatkowska- Sokółka poprosiła o dostarczenie jej po zakończeniu zebrań wiejskich 

protokołów z tych spotkań. Zwłaszcza informacji na jakie cele poszczególne sołectwa 

przeznaczyły środki z Funduszu Sołeckiego.  



P. Janik poinformował, że mieszkanka Gminy Kwilcz zgłosiła sytuację gdzie kierowca 

autobusu PKS Poznań przy sprzedaży biletu na przystanku w Luboszu powiedział, że nie 

powinien się w tym miejscu w ogóle zatrzymywać, ponieważ Gmina Kwilcz nie podpisała 

porozumienia.  

P. Korpik wyjaśnił, ze została przyjęta opinia pozytywna w sprawie porozumienia 

transportowego naszego, wewnętrznego. Natomiast do tego gdzie jeździ PKS Poznań nie 

należymy. Należy tylko Międzychód, ostatnio przyłączył się też Sieraków. Niektórzy 

przewoźnicy już omijają trasę przez Gminę Kwilcz. Jak twierdził pewien kierowca wystarczyło 

by Gmina zapłaciła 5 tys. zł i już należałaby do porozumienia. Jak się okazuje w rzeczywistości 

jest to kwota rzędu 300-400 tys. zł.  

P. Lehmann podjął rozmowę na temat wandali, którzy pojawili się w ostatni weekend  

w Kwilczu.  

Ad. 5. 

O godzinie 1730 prowadząca zakończyła posiedzenie Komisji Finansowo- Gospodarczej. 

 

 

 

Protokolant: 

Zuzanna Wrembel 

 

 

                                                                    Przewodnicząca Komisji Finansowo- Gospodarczej  

 

                                                                    Jolanta Kwiatkowska- Sokółka 

 

 

 

 

 

 

    

 

 

 

 



 

 

 

 

 


